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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  ordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu-Mureş  din data de  31 martie  2016 

 

 

 

 

S-a supus la vot  procesul-verbal al şedinţei ordinare din data de 25 februarie  

2016. 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 18 consilieri.  Absentează 

domnii consilieri  Gombos Geza, Fărcaş Ioan, Someşan Cristina şi Karacsony Erdei Etel. D-na 

Man urmează să depună jurământul. 

Dl. consilier Soos: - doamnelor şi domnilor, în conformitate cu Dispoziţia 

Primarului nr. 1063 din data de 24 martie 2016, se convoacă şedinţa ordinară a Consiliului 

local municipal Tîrgu-Mureş pentru astăzi, 31 martie 2016.  Stimaţi colegi, avem mai întâi 

două şedinţa AGA şi apoi trecem la ordinea de zi. 

 

A.G.A. - SC Transport Local SA 

 

Dl. consilier Bakos: – printr-o cutumă, conduc AGA - SC Transport Local SA. În 

mape am primit materialele cu câteva zile în urmă. Avem pe ordinea de zi două puncte. Primul 

este analiza şi aprobarea situaţiilor financiare pe anul 2015, respectiv Diverse. 

Referitor la ordinea de zi, dacă nu sunt obiecţii supun la vot. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? -   

(Nu au votat d-nii consilieri Jozsa T. şi Molnar E.) 

Primul punct fiind  este analiza şi aprobarea situaţiilor financiare pe anul 2015, cel 

mai important indicator fiind profitul net al acestei societăţi, faţă de anul precedent este practic 

aproape singurul dar cel mai important indicator, societatea a realizat un profit de 214 mii 122 

lei, veniturile totale ajungând aproape la 14 milioane de lei, iar cheltuielile totale sunt de 13 

milioane 700 mii lei. Dacă avem întrebări către conducerea transportului local. Dacă nu sunt, 

supun la vot punctul 1. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? -   

(Nu a votat dl. consilier Jozsa T.) 

La Diverse, dacă nu sunt observaţii, am eu câteva. Îmi pare rău că eu conduc şedinţa 

că ar fi fost bine să iau cuvântul ca simplu membru în Consiliul local. Mă adresez în special 

comisiei de cenzori. Adineauri am votat principalii indicatori ai acestei societăţi şi comisia de 

cenzori care sunt plătiţi să verifice aceste documente, ne trimit o informare de dragul 
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informării, că trebuie depusă la Finanţe. În schimb, trebuie să fim în cunoştinţă de cauză. Este 

vorba la Transportul local de capitalizare de aproape 1 milion de lei. E o sumă semnificativă 

datorită  faptului că este o sumă comparabilă cu cifra de afaceri. În acest an s-a născut o 

datorie către municipalitate, şi noroc că e numai către noi şi nu către ale instituţii ale statului, 

de 1,5 la cifrele de afaceri. Sunt nişte lucruri semnificative pe care Consiliul local ar trebui să 

ştie şi comisia de cenzori sau experţii în finanţe să ne atragă atenţia inclusiv atenţia Primăriei, 

pentru că transportul local trebuie tratat cu maximă seriozitate. Inclusiv subvenţiile au fost mai 

puţine decât cele preconizate în anul 2015 în anul în care am spus că reanalizăm întreaga 

structură a transportului local, subvenţiile primite sunt mai puţine. Ştim cauzele şi sunt unele 

obiective, dar o analiză la rece la sfârşit de an nu ar fi stricat.  

Declar închisă şedinţa AGA Transport Local SA 

 

A.G.A. - SC Locativ SA 

 

Dl. Moldovan Ovidiu: - ordinea de zi a şedinţei de azi cuprinde două puncte, 

respectiv prezentarea şi aprobarea Raportului Consiliului de administraţie al SC Locativ SA şi 

descărcarea de gestiune pentru exerciţiul financiar 2015, respectiv prezentarea bilanţului 

contabil şi a contului de profit şi pierdere al SC Locativ SA pe anul 2015.  

Ca o sinteză, v-aş aduce la cunoştinţă că veniturile au fost realizate în proporţie de 

105% iar cheltuielile au fost realizate în proporţie de 92%, respectiv profitul pentru anul 2015 

faţă de bugetul aprobat de dv. a fost în proporţie de 186%. 

Dacă nu sunt observaţii, supun la vot art. 1 - se aprobă Raportul Consiliului de 

administraţie al SC Locativ SA. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? -   

(Nu a votat dl. Bakos Levente). 

La art. 2 se aprobă Bilanţul contabil şi Contul de profit şi pierdere al SC Locativ SA 

pentru exerciţiul financiar 2015. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? -   

Nu a votat dl. Bakos Levente 

Declar şedinţa A.G.A. închisă. 

 

Dl. consilier Benedek. – două probleme, una care devine actuală, iar cealaltă este o 

problemă care mă preocupă. Una este situaţia Combinatului.  Am înţeles că până în luna 

ianuarie, Combinatul chimic din Tîrgu-Mureş pune la punct să nu aibă acei  parametri de 

toxicitate  care au intoxicat oraşul timp de 30 sau 40 de ani, au perfectat, au pus la punct, eu 

aşa ştiu că până la 31 martie s-au făcut nişte măsurători, ar fi bine să fie prezentate aceste 

rezultate în faţa Consiliului, mai ales că ştim foarte bine că şi domnul Soos candidatul nostru 

pentru primărie s-a preocupat foarte mult, pot să spun şi eu că nu are nimic împotrivă dacă cer 

să fie prezentate ultimele date, ultimele măsurători care s-au făcut ca într-adevăr acel fum care 

ieşea din combinat, acum nu mai este toxic. 

A doua problemă care într-un fel mă preocupă în general nu am ştiu că sunt situaţii 

când trebuie să iei anumite măsuri, dar ce am văzut ieri, puţin m-a speriat. Sute de pomi la 

nivelul oraşului, care erau lângă stradă, sigur, sunt convins că unele era nevoie să fie tăiaţi, au 

fost tăiaţi. Cine a aprobat, ce comisia, cum au vizat, cum au evoluat, care sunt acei pomi care 

trebuie să fie tăiaţi, pentru liniştea mea şi a altora. Să vedem care a fost comisia, pe ce bază, pe 
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ce măsurători, pentru că într-adevăr sunt pomi care trebuie tăiaţi, dar ce s-a întâmplat, este 

puţin ciudat. 

 A treia problemă, e foarte bine că se fac aceste lucrări în oraş, trotuarele, dar mai 

mulţi locatari au semnalat, mai ales copii, trebuie să avem grijă unde se sapă şi se lasă gol, 

nişte locuri unde pot să se accidenteze, mai ales copiii. Vorbesc de zona centrală a  oraşului, 

vin copiii de la şcoală, eventual seara, nu cumva să avem accidente. Trebuie foarte bine 

protejat. Sunt mai multe  locuri. 

Dl. consilier Makkai: - aş dori să continui ideile d-lui Benedek şi să prezint câteva 

probleme care ne reglează nivelul de adrenalină a celor care avem autovehicule. M-aş adresa 

d-lui Bretfelean, dar văd că nu este aici şi sper să-i fie transmis dânsului. Este vorba de maşini 

abandonate în parcări care ocupă spaţii foarte utile şi cunoaştem faptul că problema parcărilor 

în oraş este una mare, am semnalat două asemenea cazuri şi unui  poliţist local care mi-a spus 

că ei cunosc aceste cazuri, dar că, şi Poliţia naţională trece pe lângă aceste probleme şi nu este 

deranjată.  Mă adresez Poliţiei locale fiindcă dânşii sunt ai noştri şi trebuie să ne sprijine în 

această idee.  

 De asemenea, tot cu parcări aiurea, sfidătoare la partenerii de circulaţie. Vedeţi, 

câteodată unii parchează ocupând două sau trei locuri utile şi când îi atragi atenţia rişti să 

primeşti o bătaie. Am păţit personal. Alte probleme, opririle în benzile de circulaţie şi punerea 

luminilor de avarii. Pe banda de circulaţie mai ales în zonele intens circulate sunt ocupate de 

nişte concetăţeni de-ai noştri care ne sfidează din toate punctele de vedere. Şi vă daţi seama ce 

înseamnă, circulaţia se complică şi apar alte probleme. Aş reveni la o problemă care am mai 

sesizat-o d-lui director, sensul giratoriu de la intersecţia str. Cutezanţei cu str. Infrăţirii. Este un 

punct nevralgic al oraşului unde se intersectează mai multe sensuri de circulaţie  şi aştept cele 

promise de dânsul, să fie instalat acolo un sens giratoriu. 

Dl. consilier Soos: - domnule Makkai, probabil ştiţi că oraşul a avut un serviciu 

legat de ridicare a maşinilor parcate neregulamentar, însă s-a adoptat o lege care a interzis 

această posibilitate şi în momentul de faţă nu ştiu care sunt modalităţile de a civiliza 

concetăţenii care nu respectă indicatoarele rutiere. Poate ne pot spune cei de la Poliţia locală. 

Dl. consilier Makkai: – dar când apar deja rozătoare în maşini care sunt acolo şi au 

prins rădăcini maşinile care sunt acolo de ani de zile, eu nu cred că trebuie să ne legăm de tot 

felul de formalităţi, ci trebuie să acţionăm. 

Dl. consilier Soos: – o să-i transmitem d-lui Bretfelean să răspundă. 

Dl. consilier Sabău: – intervenţia mea vizează Memorandumul adoptat în şedinţa 

de Guvern din data de 2 martie, cu privire la o serie de documente care trebuie să fie pe siturile 

instituţiilor şi autorităţilor publice, memorandum care vine să completeze Legea 544/2001, 

astfel toate autorităţile inclusiv Municipiul Tîrgu Mureş, va trebui să mai afişeze pe site o serie 

de informaţii şi am intervenit astăzi pentru a ruga executivul să declanşeze procedurile cu 

privire la modificarea site-ului primăriei în aşa fel încât să fim un furnizor de bune practici în 

judeţul Mureş, dintre autorităţile locale, cele 102 la nivel judeţean, măcar să fim noi primii 

deschizători de drumuri pe aplicarea acestui memorandum. 

Dl. consilier Jozsa: - faţă de dl. Makkai, eu mă cert în dispecerat la Poliţia locală şi 

destul de bine şi-au făcut treaba când i-am sunat. Referitor la lucrări în oraş, am depus azi o 

informare după vizitele în oraş făcute de mine  pe lucrările primăriei, efectuate în acest an şi 

anul trecut, în care încă nu exista H.C.L. nr. 299/2015  privind plantările copacilor. Deşi 

Hotărârea de consiliu a trecut şi a fost votată, după vizita din teren, doresc o modificare, am 

depus dar nu s-a putut în regim de urgenţă, hotărârea nu este bună. Nu doresc să  o atac pe alte 

căi, dar produce un efect negativ asupra sănătăţii populaţiei acelei neplantări la 25 metri faţă 

de orice colţ de stradă şi nu este bine precizat, când plantăm, când nu plantăm, unde e colţul 

care e intersecţia, etc. Am făcut o vizită în teren cu specialişti, am făcut o rectificare, am depus 

la domnul Secretar şi doresc şi în atenţia dv. o să vi se pună ca informare şi doresc să revizuim 
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metri aceia, plantări şi alveole respective ce trebuie efectuate pe domeniul public pentru a 

păstra spaţiul verde în oraş, ştiu că încă nu există Registrul spaţiilor verzi actualizat şi depus la 

Ministerul Mediului care poate  este un fel de  scăpare a Executivului Primăriei şi prin asta ne 

poate fenta, dar totuşi bunul simţ şi grija faţă de populaţie există. Eu am revizuit fiecare lucrare 

efectuată de primărie, nu contest calitatea lucrării, contest replantările care nu se efectuează,  

Dl. consilier Peti: - o să vorbesc despre o dată care le dă fiori unora. Este vorba de 

data de 10 martie, care de 3 ani are o conotaţie în oraşul nostru. 

Am avut oportunitatea săptămâna trecută să discut cu un senator din statul Nebraska 

– S.U.A. care a expus sistemul lor electoral care este unic în S.U.A., dar cred că este unic şi în 

lume.  Acolo, fiecare candidat candidează în nume propriu şi nu în numele partidului politic. 

Oameni aleg persoana, nu partidul . Nici ulterior lumea nu-şi dă seama în toate cazurile ce 

partid este reprezentat de persoana respectivă. Mi se pare o idee foarte interesantă. Dar, în 

schimbul acesta de experienţă cu dl. senator din Nebraska, dânsul  a fost foarte mirat că noi 

avem perioadă de campanie  30 de zile înainte de alegeri. În S.U.A. există o prevedere 

constituţională care împiedică să aibă definită o perioadă pentru campanie electorală şi este 

vorba despre Bill of Rights, este vorba despre 10 amendamente care au fost adoptate în 1791 

când au amendat Constituţia S.U.A. şi care de atunci sunt foarte cunoscute. În primul 

amendament scrie că libertatea de exprimare şi la adunări publice nu se poate limita. Nu poate 

nimeni în SUA să limiteze libertatea de păreri şi opinii şi în cadrul acesteia o garanţie 

suplimentară primesc declaraţiile politice, discursurile politice care sunt asigurate şi protejate 

de Constituţia lor. De ce spun acest lucru şi această discuţie pentru mine a fost foarte 

interesantă şi am învăţat foarte mult din acest lucru, pentru că şi noi Legea noastră 

fundamentală enunţă principii frumoase şi există şi proceduri. De exemplu, la unitatea noastră 

este o comisie de avizare a adunărilor publice care intră în sfera ei de atribuţie să se pronunţe. 

Dacă există suspiciuni, dubii, informaţii cu privire la acte de violenţă, atunci să fie tranşant şi 

să spună: da, există dovezi concrete, concludente, reale,  pentru săvârşirea unor acţiuni ilegale, 

infracţiuni, etc., pentru care nu se avizează o adunare publică. Dacă nu există o astfel de 

hotărâre şi se lasă la voia întâmplării, că dacă se face, atunci poate că se întâmplă sau nu se 

întâmplă nimic, ajungem în situaţia în care mai multe sute de persoane sunt amendate, unii, nu 

cunosc exact faptele tuturor participanţilor, dar am înţeles că sunt părinţi cu copii de 2 ani care 

au fost amendaţi că s-au plimbat întâmplător prin careva parc din oraş, sau persoane care nici 

nu au fost prezente în Tîrgu-Mureş şi pot dovedi prin acte juridice, facturi, bonuri fiscale, că 

nu s-au prezentat şi au fost amendaţi. După părerea mea, toate comisiile  şi forurile 

deliberative şi decizionale trebuie să-şi asume răspunderea: da sau nu. Dacă tot mergem în 

sfera unde totul este posibil şi ulterior încercăm să găsim toate chichiţele şi toate portiţele prin 

care să nu răspundem pentru fapta noastră, ne va împinge şi mai mult într-o ceaţă legislativă şi 

într-o democraţie, la urma urmei este o decizie principială din punctul meu de vedere. Dorim 

să avem o democraţie statornică, care este foarte apropiată de democraţia vestică, sau rămânem 

undeva între comunism şi capitalism sau inventăm un alt sistem politic pe care-l considerăm că 

este benefic pentru populaţie. După părerea mea, la urma urmei trebuie să alegem între ceea ce 

este bun şi ceea ce este rău, sau între dreptate şi nedreptate. 

Dl. consilier Gujan: - avem în mape o cerere a unei anumite societăţi, am citit 

subiectul şi am constatat că subiectul nu este deloc singular. Această societate doreşte 

aprobarea unui anumit orar, regimul unui orar de funcţionare. Părerea mea este că trebuie să 

iniţiem un proiect în care să facem o analiză a tuturor şi să revizuim regulamentul privind  

acordarea regimului orarului de funcţionare.  

Dl. consilier Soos: - supun la vot procesul verbal al şedinţei ordinare din data de 25 

februarie 2016. 

Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? 
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Cine se abţine? –  

Procesul  verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. 

Supun la vot ordinea de zi a şedinţei de azi  aşa cum este, apoi revenim la regimul 

de urgenţă. Vă rog să votaţi ordinea de zi dacă nu sunt obiecţiuni legat de acest lucru. 

Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? -   

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

Supun la vot ordinea de zi în regim de urgenţă cu cele 6 puncte. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? -   

Ordinea de zi în regim de urgenţă a fost aprobată cu 18 voturi pentru. 

În numele fracţiunii UDMR, eu îmi exprim nemulţumirea faţă de tratarea zonelor 

verzi din oraş şi o să invit pe toţi colegii din consiliu, cer o pauză să ne deplasăm în cartierul 

Budai  pe str. Budai Nagy Antal, toţi colegii din consiliu,  şi o să încercăm să plantăm câţiva 

arbori, ca să revitalizăm spaţiul verde din oraş şi sper că celelalte spaţii propuse să fie protejate 

în continuare. 

Supun la vot dacă sunteţi de acord să luăm o pauză. 

Dl. secretar Mureşan: - cu tot respectul care vi-l port, domnilor consilieri, încă nu 

am auzit de procedură în şedinţă de consiliu, să facem comisie rogatorie şi să mergem în 

verificare pe teren. Sunt de acord,  vă însoţesc şi eu, şi consilierul primarului, şi primarul dacă 

doriţi, după ce terminaţi şedinţa de consiliu,  să mergem toţi încolo. Dar nici măcar nu am 

început şedinţa şi deja ne ridicăm şi plecăm.  Nici pe Regulament, nici pe Legea 215 nu am 

văzut că prin vot ne putem ridica să mergem  să vedem realităţile  oraşului. Se poate face, 

nicio problemă, dar să terminăm şedinţa pentru care am fost convocaţi astăzi. 

Dl. consilier Soos: - domnilor, facem o pauză sau pentru ce optăm? Eu am propus 

pauză, să votăm pauza. 

Cine este pentru? – 8 voturi 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Corneanu M.,  Matei D., Dordea N.) 

Cine se abţine? -  1 abţinere (Gujan L.) 

(Nu au votat d-nii consilieri (Moldovan O., Sabău O., Urcan Gh., Loghin L., 

Moldovan C., Molnar E.) 
 

 

 

 

Dl. consilier Soos Zoltan – preşedinte de şedinţă __________________ 

 

Dl. Mureşan Andrei – Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş ________ 


